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Přeji vám krásné Vánoce a štěstí 
a zdraví v roce 2013 

Po návalu starostí a práce se za pár dnů opět po roce 
na chvíli zastavíme, abychom oslavili vánoční svátky a 
popřáli si zdraví a štěstí v novém roce 2013. 
Přeji vám, vážení spoluobčané, abyste Vánoce prožili v 
klidu a pokoji. Pokud vás přitom bude obklopovat mi-
lující rodina, nemůže vás nic zlého zaskočit.  
Buďte zdraví, abyste mohli pracovat a starat se o své 
blízké. Ani práce ovšem není v naší nelehké době sa-
mozřejmostí, proto vám přeji, abyste mohli pracovat a 

zabezpečit důstojně svoji rodinu.
K tomu budeme všichni  potřebovat hlavně hodně zdraví a alespoň trošku štěstí. 
Obojí vám přeje                                                                        ing. Ladislav Skopal

poslanec Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR

Osvobozující rozsudek pro Radu
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www.sanatorium-podlipny.cz

Prosinec je měsíc, na který se těší především děti. Ješ-
tě než nastane Štědrý večer a vánoční svátky, mohou 
se děti radovat z nadílky sv. Mikuláše. V Oblekovicích 
si děti musely trochu počkat, ale minulou neděli k nim 
do kulturního domu Mikuláš se svojí družinou andíl-
ků i čertů přece jenom  přišel. Po vystoupení dětí ze 
zájmového kroužku „SMAJLÍK“ pod vedením paní 
Radky Strmiskové(OMMO) se konaly různé soutěže 
a tančilo se za zvuku moderní hudby. Kulturní dům 
doslova vřel a děti se bez zábrany bavily. Rodiče a 
další příbuzní mohli být na své ratolesti pyšní, když je 
viděli a slyšeli na podiu. Nejmilejší byly ty nejmenší 
děti, jejich výkony byly úžasné. Je potřeba paní Strmiskové vyslovit uznání, jak 
zvládla s dětmi ve velkém věkovém rozdílu nacvičit celé vystoupení.
Po příchodu Mikuláše posbírali čerti „zlobivé“ děti na ramena a ty se musely 
„vykoupit z pekla“ nějakou písničkou či básničkou. Všechny obstály, takže čerti se 
vrátili do pekla s prázdnou.
Zato andílci byli mnohem hodnější a rozdávali dárkové balíčky všem dětem.
Všem sponzorům a těm, kteří při mikulášské akci pomáhali, patří velký dík. 
Vážení občané, zatímco se většina z vás chystá na nadcházející svátky, svolává 
vedení radnice poslední městské zastupitelstvo na středu 19. 12. 2012, kde bude 
schvalován především rozpočet města Znojma. Zasedání je veřejné, můžete se při-
jít přesvědčit, jak se nové vedení snaží dostat město ze svízelné fi nanční situace, 
kterou způsobilo vládnutí minulého vedení v čele se starostou Petrem Nezvedou.

RNDr. Marta Bayerová, senátorka a zastupitelka

Ve středu zasedá poslední městské 
zastupitelstvo města Znojma

Na semaforu znojemského hazardu svítí stále zelená
Téma hazardu považuji za natolik 
závažné, že se mu ve svém Zápisní-
ku věnuji již podruhé (předcházejí-
cí text „Stop hazardu ve Znojmě“ 
vyšel 14. 5. 2012). Argumenty těch, 
kteří váhají udělit hazardu červe-
nou kartu, se daly předpokládat 
(hazardní peníze sice nejsou úplně 
košer, ale město je potřebuje na 
přilepšenou do svého rozpočtu), 
některé jsou neopodstatněné (stop 
hazardu je extrémní a populistický 
návrh) či liché (zákaz není účinný, 
neboť dochází k zvýšení krimina-
lity). Většinu z nich lze orámovat 
heslem – chceme-li, máme tisíc 
možností a nechceme-li, pak tisíc 
překážek. Takže nezbývá než uvést 
další reálná fakta.
Počet obyvatel na jedno zařízení 
(jedná se hlavně o výherní hrací pří-
stroje, interaktivní videoloterijní ter-
minály) – ve Francii 18 000, v Česku 
170, ve Znojmě 61,4 (údaje převzaty 
z veřejně publikovaných zdrojů, při-
čemž poslední z nich uvedl týdeník 
5+2 dny 29. 11. 2012). V září 2012 
byla v jedné z heren v dolní části 
města zavražděna jedenadvacetile-
tá barmanka. Vrahem byl gambler. 
V sousední herně se před pěti lety 
stala další vražda. Dva sedmnáctile-
tí mladíci barmana ubodali. V říjnu 
2012 policisté z Národní protidro-

gové centrály dopadli ve 
Znojmě organizovanou 
skupinu výrobců a distri-
butorů drog, mj. i v her-
ně v centru města. Kde se 
vzala, tu se vzala, před 
nedávnem začala nabízet 
své služby nová herna na 
přímětickém sídlišti. Této 
lokalitě s celou řadou ri-
zikových problémů přibyl 
další. Což takhle pojme-
novat danou ulici U Padesáttrojky 
(dle vyjádření mluvčí znojemské 
radnice počet heren a provozoven, 
ve kterých jsou umístěny hrací pří-
stroje, dosáhl v srpnu 2012 čísla 
třiapadesát).
Ve znojemských hernách se mů-
žete potkat s gamblery. Ne s jejich 
oběťmi, kterými jsou manželka a 
děti. Rodina zdecimovaná otcem, 
který ji zadlužil (exekutor klepe na 
dveře), nenalézá východisko. Ve 
znojemských hernách se můžete se-
tkat s budoucími gamblery. Zatím 
si věří, že vyhrají, zařídí si krásný 
život bez námahy, bez práce. Dluhy, 
bludný kruh, jak z toho ven, spojený 
s kriminalitou (přepadení benzín-
ky se nabízí) teprve přijde. A s ním 
krach mladého člověka, rozpad jeho 
osobnosti.    
Radnice se zdráhá dát hazardu 

červenou, byť síla zá-
kona je na její straně. 
I občané by ji v tomto 
podpořili. V anketě 
jednoho regionálního 
týdeníku odpovědělo 
na otázku „Zakázali 
byste výherní hrací 
automaty a videoter-
minály?“ 88 % zúčast-
něných: ano. Pouhý 
monitoring hazardu či 

dohlížení nepomůže. A tak se ptám, 
přeblikne semafor na červenou nebo 
bude i nadále svítit pouze zelená? 
Nerad bych se dožil doby, kdy Prů-
vodce znojemskými ulicemi bude 
popisovat cestu tímto způsobem: 
od herny k frcu, od frcu k hampejzu, 
jako orientační bod poslouží sekáč 
či zastavárna. Nejsem naivka, uvě-
domuji si, že hazard nelze zcela vy-
mýtit, souzním však s přesvědčením 
Karla Havlíčka Borovského: Zlo ne-
lze vymýtiti, ale musíme volati pozor 
zlo, aby to zlo nemělo tak lehké. 
Na závěr malý dovětek z prezentace 
ekonoma Pavla Kohouta uskuteč-
něné 30. 3. 2011. V roce 2009 lidé 
dali do hazardu 127,8 miliardy Kč 
s průměrnou návratností minus 
25,4 %. Růst prostředků účastníků 
penzijních fondů v tomtéž roce: 13,9 
miliardy Kč, v podílových fondech 

30,5 miliardy Kč. Kdyby lidé brali 
zajištění na stáří aspoň z poloviny 
tak vážně jako hazard…  

Z Á P I S N Í K

Mgr. Jan Blaha
občan, učitel

SLOVO SENÁTORKY

Dokončení ze strany 1.
Ve své obžalobě poukazoval na sku-
tečnost, že Zevo, (před sedmi lety 
dceřiná společnost jevišovického 
Agrodružstva), při stavbě bioplynové 
stanice spolupracovala až do konce 
října 2005 s německou fi rmou Lipp. 
A to přesto, že v  srpnu téhož roku 

zvítězila jiná fi rma. Rada to u soudu 
vysvětlil tak, že s Lipp měli podepsa-
nou předběžnou smlouvu, ale ta sta-
nici nemohla podle českých zákonů 
postavit, proto bylo vyhlášeno další 
výběrové řízení. Lipp pak pouze do-
časně dohlížela na přípravné práce. 
Rozsudkem se nyní bude zabývat 

Vrchní soud v Olomouci. Rada je s 
výsledkem spokojen. „Soud rozhodl 
podle práva,“ oznámil po skonče-
ném jednání. Stejně tak jeho advokát. 
„Soud velice pečlivě zjišťoval skutko-
vý stav věci a z něho vyvodil jediné 
možné závěry, a to že stíhané skutky 
se vůbec nestaly, proto také rozhodl o 

upuštění od viny,“ řekl Radův právní 
zástupce.
Podnět k trestní odpovědnosti dal 
účetní dvůr v Lucemburku, který 
kontroluje evropské dotace. Jednání 
soudu přihlížela i zástupkyně mini-
sterstva průmyslu a obchodu, které 
zprostředkovalo vyplacení dotace.  

REGION (jm). Obnovené historické 
terasy na Hradišti. Kabely uložené 
v zemi. Autobusy na plyn. To jsou tři 
projekty, které dostaly cenu - Dobrý 
skutek pro Podyjí 2012, udělenou 
Správou Národního parku Podyjí. 
Správci parku ocenili, že obec Hnani-
ce se rozhodla skrýt elektrické vede-
ní pod zem, že Znojemská dopravní 
společnost Psota užívá ekologický 
plynový pohon. Marek Tejral byl oce-
něn za péči o hradišťské terasy ve 
Znojmě, které má na svém pozemku. 
Lidem se v internetovém hlasování 
nejvíce líbila citlivě opravená fasáda 
s cennými zdobnými prvky na ro-
dinném domě v  Konicích manželů 
Hejlových. Dostala 292 hlasů. V těs-
ném závěsu za nimi zůstala rozsáhlá 
rekonstrukce usedlosti v Lukově. Její 
majitelé vrátili stavbě původní archi-
tektonický výraz. Do internetové an-
kety se zapojilo 835 hlasujících. Dob-
rý skutek pro Podyjí se letos uděloval 
poprvé. 
„Tři oceněné jsme vybírali z osmi 
nominovaných. Ale už samotné no-
minace chápeme jako svého druhu 
ocenění a chtěli bychom takto podě-
kovat všem, kteří zvelebují Podyjí,“ 
uvedla náměstkyně ředitele Správy 
Národního parku Podyjí Lenka Rei-
terová. Správci parku letos ocenili 
obec, jednotlivce i soukromou spo-
lečnost. „Hnanicím se povedlo, díky 
uložení elektrického vedení do země, 
dát znovu vyniknout historicky a ar-

chitektonicky cenným prvkům tam-
ní Okružní ulice. Marek Tejral zase 
svojí příkladnou péčí o hradišťské 
terasy dokázal, že místo příjemné li-
dem může být vyhledávané i řadou 
vzácných druhů rostlin a živočichů. 
Společnost Psota díky používání 

plynového pohonu zlepšuje kvalitu 
ovzduší na Znojemsku. Zároveň také 
propaguje šetrné zdroje energie,“ 
shrnula Reiterová. Certifi kát a ceny 
držitelům ocenění Dobrý skutek pro 
Podyjí 2012 předali zástupci Sprá-
vy parku v minulé úterý ve Znojmě. 

„Rádi bychom, aby tato akce a všech-
ny nominace fungovaly jako příklady 
dobré praxe, a těšíme se, že podobné 
zdařilé rekonstrukce nebo zásahy do 
veřejného i soukromého prostoru bu-
deme moci nominovat a ocenit i v ná-
sledujících letech,“ dodala Reiterová 

JEVIŠOVICE (jm). Hráz s vypuště-
nou přehradní nádrží v Jevišovicích 
vodohospodáři nedávno předali 
stavbařům. Dodavatelská fi rma přes 
zimu opraví netěsnící spodní uzávě-
ry výpustí. Je to v rámci reklamace 
již provedených oprav, takže náklady 
nevzniknou žádné. Se znovu napuš-
těním nádrže z jarního tání se počítá 
v květnu příštího roku. „Důvodem je 
nutná oprava spodních výpustí, které 
při rostoucím tlaku vodního sloupce 
zadržované vody prosakovaly více, 
než je povoleno. Spodní uzávěry jsou 
přitom na návodní straně hráze a bez 

vypuštění nádrže tak nelze provést ja-
koukoli opravu,“ informovala mluvčí 
Povodí Moravy Gabriela Tomíčková. 
Mimořádnou manipulaci schválil i 
vodoprávní úřad. Jevišovická přehra-
da je nejstarší moravskou přehradou 
a zároveň jedna z nejstarších přehrad 
ve střední Evropě. Na rozdíl od mo-
dernějších staveb tohoto typu má jen 
jednu funkční spodní výpusť. Proto 
se musí při jakékoli větší opravě pří-
slušné technologie počítat i s vypouš-
těním nádrže. Práce mají být dokon-
čeny v březnu příštího roku.
Jevišovická přehrada prošla letos 

rekonstrukcí. Po jejím vypuštění se 
odtěžilo téměř třicet tisíc kubíků 
sedimentů, které stavbaři odvezli 
na zemědělské pozemky k zaorání, 
opravily se břehy, včetně stabiliza-
ce sto čtyřiceti pěti metrů pravého 
břehu kamenem, a obnovily se tůně 
pro živočichy. „Jednalo se o akci na-
vrhovatele, což znamená, že veškeré 
dotace, podklady, projekty a práce 
zařizovalo město Jevišovice. Povodí 
Moravy pak využilo vypuštěné nádr-
že k nyní reklamované opravě a ob-
nově technologického zařízení spod-
ních výpustí,“ vysvětlila Tomíčková. 

Napouštění po této opravě bylo velmi 
pomalé, což se při extrémně nízkém 
přítoku vody a naopak rekordně vy-
sokých letošních teplotách vzduchu 
projevilo na zhoršené kvalitě vody 
v nádrži. Kromě hlavního účelu - 
ochrany před povodněmi, vodní dílo 
zajišťuje minimální průtok v toku. V 
březnu roku 1888 postihla obyvatele 
velká povodeň, která byla považo-
vána za největší v 19. století. Stavba 
přehrady byla proto zahájena v roce 
1894. Výstavby se účastnili i dělníci z 
Itálie, kteří kompenzovali nedostatek 
místních zkušených dělníků.

Začala oprava přehrady

Správa parku ocenila tři projekty 

Rytmus a řád venkovské architektury dostal dům v Lukově po rozsáhlé rekonstrukci.

REGION (jm). Míra nezaměstna-
nosti na Znojemsku v jedenáctém 
měsíci roku představovala 13,3 pro-
centa. Ve srovnání s říjnem se zvedla 
o jedno procento. Znojemský úřad 
práce registroval v listopadu celkem 7 
527 nezaměstnaných. Z tohoto počtu 
je 4 083 žen. K drastickému navýšení 
počtu lidí bez práce v tomto měsíci 
ještě nedošlo, protože bylo velmi teplé 
počasí a tak pokračovaly práce venku, 

například ve stavebnictví. 
Nepatrně přibylo volných míst. Z 
říjnových 249 nabídek se jejich počet 
zvedl v  listopadu na 252. Náš okres 
spolu s Hodonínskem na jižní Mo-
ravě stále patří k regionům, kde je 
nezaměstnanost mnohem vyšší než 
celostátní průměr. Podle údajů Čes-
kého statistického úřadu byla celo-
státní míra nezaměstnanosti ke konci 
listopadu 8,7 procenta.

Nezaměstnaných je 7 527

ZNOJMO (red). Přestože rozsu-
dek brněnského krajského soudu 
Antonína Žišky a Jana Halouzky 
odsouzených za vytunelování zno-
jemské Fruty, je od letošního srpna 
pravomocný, do vězení ještě nena-
stoupili. Sklátila je choroba. „Oba 
odsouzení si podali žádosti o od-
klad výkonu trestu ze zdravotních 
důvodů o tři měsíce. V současné 
době soud posuzuje případné 
podmínky pro povolení odkladu,“ 
informoval znojemský soudce Mi-
roslav Nahodil. 

Soud bude nyní zkoumat lékařské 
zprávy obou odsouzených. Má dvě 
možnosti. Buď jim předseda senátu 
odloží výkon trestu, jestliže z lé-
kařské zprávy o jejich hospitalizaci 
nebo z jiných skutečností vyplyne, 
že by výkon trestu ohrozil jejich ži-
vot nebo zdraví. V opačném přípa-
dě odsouzené vyzve, aby nejpozději 
při nástupu trestu odnětí svobody 
předložili zprávu o svém zdravot-
ním stavu věznici. Ta posoudí, zda 
jsou schopni trest vykonávat, nebo 
navrhne odklad či přerušení trestu.

Raději nemoc než vězení?


